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Encouragement of the Team-Work Spirit among the Students in Home Activities
This action research aims to solve the challenges that appear in the academic field due to the insufficient team-work among the students in home activities. Lake of communication among the students makes the team weaker and, hence, negatively affects the students’ study, knowledge, and personality.
Here, I am proposing several steps to overcome this challenge. Work distribution step in which each student in the group is assigned a portion of the overall activity and then evaluated.  Another step is increasing the chances of class team activity along with assigning TA’s from the students. Finally, including the homework questions in the exams.
 These suggestions increased the student’s knowledge and scientific thinking levels with an average of 4-8%. Further, they increased the unspiritual team-work dramatically. Therefore, I encourage my colleagues to use these suggestions in their fields.
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تشجيع مشاركة جميع أفراد مجموعات العمل الجماعي على حل الواجبات والأنشطة البيتية المشتركة
يهدف هذا البحث الإجرائي إلى حل مشكلة تواجه معظم العاملين في المجال الأكاديمي  وهي عدم  مشاركة جميع أفراد مجموعات  العمل الجماعي في حل الواجبات والتقارير والأنشطة البيتية المشتركة ،والتي تؤثر سلبا بشكل مباشر على شخصية الطالب وعلى تحصيله العلمي والمعرفي. 
لحل هذه المشكلة قمت باقتراح مجموعة  من الخطوات الإجرائية تمثلت في  توزيع مهام لكل فرد من أفراد المجموعة ومناقشة وتقييم كل طالب على حدة، بالإضافة إلى زيادة حجم الواجبات الصفية المشتركة ووجود مساعدين من الطلاب لمساعدة المدرس داخل المحاضرة، وتخصيص علامة خاصة بالواجبات والأنشطة البيتية في الاختبارات الصفية. 
وقد أدت هذه الإجراءات بعد تطبيقها إلى الارتقاء بالمستوى العلمي والمعرفي لدى الطلاب في المساقات التي قمت بتدريسها فقد تراوحت نسبة الارتفاع في متوسط التحصيل النهائي للطلاب بين (4- 8)%. كما وأدت إلى الارتقاء بروح التعاون بين الطلاب واستطاعوا العمل ضمن الفريق الواحد. وفي ضوء ذلك أوصي زملائي باستخدام هذه الخطوات في حل المشكلات التي تواجههم في نفس السياق.
